
Generalforsamling Vandværket Kildepladsen Troldbjerg A.M.B.A. 

Torsdag d. 23-3 2023 
 

1. Ordstyrer. Her vælges Niels Pytlich 

2. Generalforsamling er indkaldt 27/2 og hermed lovlig. 

3. Formandens beretning 

4. Regnskabsgennemgang 

5. Budget 

6. Indkomne forslag 

7. Valg 

8. Eventuelt 

 

• Ad 3 

Velkommen ved formand Jacob Rasmussen. 21 deltagende. Positivt.  

Normaliseret tilstande efter coronaen. 

Vi leverer ca. 90.000 m3 vand til 315 forbrugere.  

Vi har på det oppumpede vand lidt høje tal på ammonium, jern og nitrat som effektivt renses væk i 

vandværket. 

 

Der døjes mange steder med stoffet p fas. Det er ikke et problem i hele Odder kommune heldigvis. 

Vi bruger i vores vandværk ca. 52000 kr på vandprøver årligt. 

 

Klimatiltag. Ib og Niels skal på kursus ift. Opsætning af solceller på vandværket. 

Ledningsregistrering arbejdes det intenst på for tiden. LER 2 skal implementeres senest 1/7 2023. 

Det er et digitalt system. Det koster 15000 at blive oprettet, men herefter er omkostningen meget 

beskeden. 

 

BNBO. Vi har landet en aftale med lodsejeren som har den omkringliggende jord ved vandværket. 

Det drejer sig om 1.6 ha jord. Vi vil i bestyrelsen helst købe jorden. Det drejer sig om ca. 300.000, 

hvilket evt. kan pålægges hver forbruger med ca. 1000 kr. 

 

Ny boring i 75 m dybde. Der arbejdes på en VVM redegørelse i samarbejde med brøndboreren. 

Finansiering via kommunekredit hvilket ikke medfører nogen særlig stigning i vandprisen. 

 

Nye vandure. Der arbejdes på nye systemer ift. Aflæsning digitalt, men indtil de systemer kommer 

ned i fornuftig pris udskiftes blot de enkelte ure som ikke virker mere. Bliver et nyt system 

attraktivt udskiftes alle ure. 

 

Revisoromkostning daler kraftigt til i år efter sammenlægning er kommet på plads. Det har krævet 

meget tid(penge) fra revisoren. 



Pumpe i okkerfældetank skulle udskiftes. Tank blev tømt med slamsuger hvorved det kunne 

konstateres at bunden i tanken var i en meget dårlig tilstand. Det bliver støbt en ny bund i tanken 

snarest. 

 

Tak til alle fremmødte og tak til bestyrelsen for det gode samarbejde. 

 

Der bliver spurgt til Fensten vandværk ifm. Ny boring. Tanken er at Fensten vandværk nedlægges 

ifm. Etablering af en ny ekstra boring på kildepladsen. 

Der bliver spurgt til dybde ny boring. Vi er det eneste vandværk i kommunen  som har en dyb 

boring på 110 meter. Der må ikke pumpes for hårdt på denne, da der er en risiko for 

saltindtrængning hvilket vil ødelægge boringen.  Derfor må den nye kun komme i 75 meter. 

 

Beretningen godkendes. 

 

• Ad 4 

Gennemgang regnskab.  

Bankbeholdning pt. Er ca. 241.000 

Vandforbruget er faldet væsentligt, hvilket sandsynligvis skyldes nedlægning af to 

produktionsejendomme med animalsk produktion sidste år. 

Revisorhonorar er faldet væsentligt.  

Vi arbejder på at få en advokat med ind over ift. Nedlægningen af de gamle værker. Der har indtil 

nu ikke væres en sådan med. Er muligvis noget besværligt og beskosteligt.  

 

• Ad 5 

Budget er bundet meget op på takstbladet.  LER 2 giver en meromkostning.  

Der indføres et årligt administrationsbidrag på 100 kr pr forbruger for ikke at trække for hårdt på 

kassekredit frem mod opgørelse. Men med det nuværende regnskab vises samtidig en positiv 

tendens hvilket booster kassekreditten uden yderligere tiltag. 

Det nævnes om prisen evt skulle hæves lidt for at der ikke trækkes unødigt på kassekreditten. Der 

er en holdning til at vi gerne må opkræve det nødvendige fra forbrugerne for at dækkes os ind. 

Hertil skal dog nævnes at vores udgift til trækket på kassekreditten er ret begrænset.  

 

• Ad 6 

Ingen indkomne 

 

• Ad  

Der vil være tre på valg det ene år og to på valg det andet år. 

I år er Allan Gammelgård og Peter Kreutzfeldt på valg. Begge genvalgt. 

Som suppleanter er Niels Pytlich og Jacob Horney på valg. Begge genvalgt. 

Bestyrelsen vil beholde Kristensen og Kjær fortsat som revisor. 

 

• Ad 8 

Der tales om svingende vandtryk. Primært i Halling.  Vandværket arbejder på sagen. Vi efterspørger 

på noget statistik ift. Hvornår der er problemer med trykket.  Hvor meget trykket falder og hvor 

længe det er væk. Måske skal der skrives rundt til alle forbrugere om hvor vidt de oplever 

problemer.  



Vandværket vil i den forbindelse forsøge at indskrænke sig til hvor problemerne befinder sig 

således at vi målrettet kan komme mere til bunds i problemstillingen. 

 

Der bliver spurgt til blotlægning af 2 ventiler i O Randlev. Det har vi før lovet og det tages til 

efterretning. Nu skal de findes frem en gang for alle.  

 

Niels Pytlich takker for god ro og orden og lukker hermed generalforsamling 2023. 

 


